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Els veïns de l’Eixample tenen des
de fa un mes nou regidor. La
nova alcaldessa, Ada Colau, va fir-
mar el passat 13 de juny el decret
que va definir l’estructura políti-
ca i executiva del consistori, que
va establir que Agustí Colom sigui
l’encarregat de dirigir durant els
pròxims quatre anys el districte.
Colom, que és un dels represen-
tants d’ICV-EUiA al govern, tam-
bé és el nou regidor d’Ocupació,
Empresa i Turisme i president de
Mercats de Barcelona.

Nascut a Barcelona l’any 1961,
i veí de l’Esquerra de l’Eixample,
Colom és llicenciat en ciències
econòmiques i empresarials i
professor del Departament de

Teoria Econòmica de la Univer-
sitat de Barcelona. Entre els anys
2004 i 2011 va ser síndic de la Sin-
dicatura de Comptes, on va eme-
tre diferents informes fiscalitza-
dors, entre els quals hi va haver
‘L’informe Crespo’, on s’apunta-
ven possibles irregularitats eco-
nòmiques en la Corporació de Sa-
lut de la Selva i el Maresme.
L’any 2013 Iniciativa va tornar
proposar-lo com a síndic però la
proposta no va prosperar pels
vots contraris de CiU, PSC, i
ERC.

El nou regidor del districte,
antic militant del PSUC, també va
ser molt actiu entre el moviment
del 15-M i forma part de CCOO.
És membre del Consell Editorial
de la Revista Economía Crítica i
del Comitè Científic d’ATTAC i ha
impartit conferències sobre les re-
tallades en sanitat i educació.

Ara caldrà veure si aquest
perfil, una barreja de coneixe-
ments teòrics i acadèmics amb
forts components de mobilització
socials, serveix a Colom per tirar
endavant una gestió que encara
diferents reptes, entre els quals
destaca la gestió de l’impacte tu-
rístic que causa la Sagrada Fa-
mília i la proliferació de pisos tu-
rístics denunciada pels veïns. 

Deixant de banda la qüestió
del turisme, el nou regidor tam-
bé haurà de resoldre la manca
d’equipaments, que afecta so-
bretot els més joves i els més
grans o la decisió sobre què cal-
drà fer amb l’espai que deixarà la
Model. Unes qüestions que segur
que tindran com a objectiu, tal
com Colom explica al web de
Barcelona en Comú, “fer realitat
una Barcelona socialment justa,
sostenible i democràtica”.

Agustí Colom ja governa
» El nou regidor del Districte, un dels membres d’ICV-EUiA al govern, és professor de Teoria Econòmica 

» Colom, exsíndic de la Sindicatura de Comptes, va ser molt actiu entre el moviment del 15-M

Albert Ribas
EIXAMPLE

POLÍTICA4El nou regidor del
districte té clares quines són les
seves prioritats. En una entrevista
recent a BTV explicava que vol
promoure l’autogestió d’alguns
equipaments i projectes i pro-
moure la participació. “Intenta-
rem que els veïns tinguin capa-
citat d’influenciar en les decisions
i, per tant, que aquelles que es
prenguin afectin l’acció final de la
regidoria”, assegurava Colom.

En aquest sentit, a Colom li
tocarà aplicar el que ja prometia
el programa de BComú per al dis-
tricte, on s’assegurava que s’om-
pliria “de contingut els plenaris i
les audiències públiques per

avançar cap a mecanismes de
presa de decisions participades i
promoure la participació activa de
la ciutadania”.

Al marge d’aquestes qües-
tions, a Colom també li tocarà in-
tentar aplicar les altres prome-
ses que Barcelona en Comú va
fer durant la campanya per al
districte, entre les quals desta-
quen “lluitar contra la prolife-
ració de terrasses” -l’Ajunta-
ment ja ha anunciat que revisa-
rà l’ordenança amb criteris res-
trictius-, “millorar la mobilitat i
la qualitat ambiental” o “con-
sensuar l’actuació definitiva al
voltant de les Glòries”. 

Més participació veïnal i 
autogestió d’equipaments

Foto de BComú el dia de la presentació de la candidatura (esquerra) i Colom, el mateix dia (dreta). Fotos: Barcelona en Comú
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Hi ha un cert debat a les xarxes i
als mitjans sobre fins a quin punt
les pròximes eleccions del 27 de
setembre seran o no plebiscitàries
per a Catalunya.

Des del meu punt de vista, és
un debat interessat i absurd, ja
que és evident que ho són.

El mateix president del país
les ha convocat en aquest sentit.
L’única raó per convocar ara
eleccions és poder fer un refe-
rèndum i consultar el poble, ja
que no ens ho deixen fer d'una al-
tra manera. I l'únic objectiu d'a-
quests comicis és saber si Cata-
lunya ha de ser o no un estat in-
dependent.

Però més enllà dels planteja-
ments del president Mas, totes les
formacions polítiques es presen-
ten també en aquesta línia, per
defensar el sí a la independència
o per fer campanya pel no. Tot
apunta que Unió Democràtica,
que no s’havia posicionat clara-
ment, es presentarà a les eleccions
amb dues versions de si mateixa.

La unitat seria òptima per cla-
rificar les coses, tan pels defensors
de la independència com pels
seus detractors. Però encara que
aquesta unitat no sigui possible, els
electors podran identificar clara-
ment a quin bloc pertany cada par-
tit. De fet, els mateixos votants ani-
ran a les urnes amb la idea que es-
tan davant d’un plebiscit.

Així les coses, qualsevol intent
de dinamitar el procés que arri-
bi de Madrid fracassarà.

El 27 de setembre ens jugu-
em si volem que Catalunya sigui
o no un estat independent, i l’úl-
tima paraula la tindrà la ciuta-
dania, que s’expressarà en una
jornada que serà tota una festa
democràtica.

4#27S
per Carles Agustí

#EleccionsBarça#Oxi? #NoSAcaba

4Un estat contra una llista
per Quico Sallés, periodista del Singular Digital

Decía el político uruguayo Apa-
ricio Saravia que “con postes po-
dridos no se hacen corrales”.

Apenas un día después de
trascender que la UEFA había
abierto un expediente discipli-
nario al Barcelona por el asunto
de las esteladas junto a los cán-
ticos ‘de signo soberanista’ en la
final de la Champions de Berlín,
se supo que la Comisión Nacio-
nal Antiviolencia dispuso de toda
la documentación necesaria para
poder sancionar también al club
azulgrana por los abucheos al
himno español en la final de
Copa del Rey. Antiviolencia in-
formó este miércoles de que ya ha
recabado todos los informes re-
queridos sobre lo que acaeció en
las gradas del feudo culé (¿?) y
dictaminará en una reunión ex-
traordinaria las posibles propu-
estas de sanción. Esteladas, no,
pero las banderas preconstitu-
cionales  cada vez que juega la se-
lección están bien vistas.

Todo ello esto viene a colación
por las ridículas a la vez que fa-
laces palabras de Miguel Carde-
nal, presidente del Consejo Su-
perior de Deportes (CSD), que ha
asegurado esta semana que de-
fender los mensajes políticos
lanzados en la final de la Cham-
pion league “degrada interna-
cionalmente la imagen del Bar-
ça y perjudica la opinión sobre la
calidad democrática de institu-
ciones como la Generalitat de Ca-
talunya”. Este pasado jueves en
la Cadena Cope pregonaba que
"la sanción de la UEFA al club es
una llamada de atención a Cata-
lunya para que deje de utilizar po-
líticamente el deporte", asegu-
rando que el FC Barcelona y la
Generalitat deberían demostrar

"una mínima capacidad autocrí-
tica" después de la reacción mos-
trada tras conocer la decisión de
la UEFA de abrir un expediente
al Barça por la masiva cantidad
de "esteladas" y de cánticos de ese
signo durante la final de la Liga
de Campeones.

Esto produce hediondas e
infectas reflexiones al CSD. Algo
que hace que huela a podrido
cada vez que el gobierno central
se refiere a Catalunya. Es extra-
ño, o realmente ya no, que todo
se sustente en un informe que
está firmado por la abogada
ucraniana Anna Bordiugova,
miembro del equipo de inspec-
tores de la comisión disciplinaria
de la UEFA que presidente el chi-
priota Chris Georghiades. Como
dijo Shakespeare en su drama
trágico Hamlet, "algo huele a
podrido en…". Curiosamente se
da la circunstancia de que en el in-
forme del delegado de la UEFA
en aquel partido, el holandés
Harry M. Been, destacaba el "ex-
celente comportamiento" de los
aficionados del Barcelona; así
como en la grada azulgrana no se
utilizaron artefactos de pirotec-
nia y los cánticos de su afición "no
fueron discriminatorios". Y que
además esta abogada no estu-
viera el día del partido en el es-
tadio, ni la señal internacional de
TV diera imágenes sobre los se-
guidores del Barça cuando on-
deaban las ‘esteladas’. A no ser
que vea TV3 en Ucrania. Tarde o
temprano saldrá a la luz quién
está orquestando todo esto para
que tanto UEFA como FIFA es-
tén politizando lo que ellos dicen
que no se ha politizar, a no ser que
sea en contra del Barça o Cata-
lunya. Que esto ya canta…

per J.L. Herrera Vega

4Huele a podrido

Dijous dia 2 de juliol en Jordi
Serrano, arquitecte de la Uni-
versitat Progressista d'Estiu, va
organitzar un debat col·loqui tan
intens com interessant. Van
seure a la mateixa taula Oriol
Junqueras, Quim Arrufat, Gem-
ma Ubasart, Joan Josep Nuet,
Joan Herrera i Miquel Iceta,
moderats per un professional,
David Miró. 

Entremig de la dialèctica, el
diputat Arrufat va pronunciar
una de les frases que més ne-
cessita el procés engegat: "l'Es-
tat espanyol té intel·ligència
pròpia més enllà dels partits".
Una frase que ja la va escriure
d'una altra manera un dels
noms més propis del pacte de

rendició de 1978. "...Los que en-
tendían muy mal la democracia
y estaban empeñados en con-
fundir la libertad con el des-
mantelamiento del Estado.
Nunca se sabrá cuánto el nue-
vo Estado democrático debe a
un grupo de eficientes funcio-
narios que supieron conservar
la cabeza fría y los pies en el sue-
lo", va escriure Rodolfo Martín
Villa el 1984. 

Per tant, per vèncer un Es-
tat com l'espanyol –els Estats,
per definició no es convencen–,
un Estat com el que descriu
Martin Villa només s'hi val una
fórmula: la que impliqui una
contundent i evident unitat
d'acció. 

@Egocrata: Grècia tenia una mà horrible
abans i després de Tsipras. El corralito ho va
empitjorar més. El resultat és més del
mateix.

@encampanya: La Generalitat de
Catalunya activa el pla d'actuació per
prevenir l'onada de calor: el Catloret.
#perdó.

@danisenabre: És un acte democràtic,
preciós i bla bla bla però de vegades penso
que les eleccions del Barça treuen el pitjor
de cadascú.
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La plataforma Recuperem el
Niza va celebrar dijous passat
una concentració per recordar el
primer aniversari de l’inici de les
mobilitzacions contra la cons-
trucció d’un supermercat Mer-
cadona a l’antic cinema Niza.

Un dels portaveus de la pla-
taforma, Joan Itxaso, que ex-
plica a Línia Eixample que “la
trobada va ser un recordatori del
nostre primer acte”, es mostra
esperançat que amb el canvi de
govern la qüestió pugui agafar
una altra direcció.

“L’acte de dijous no anava
en contra del nou govern, però
sí que serveix per recordar que
el problema continua i que es-
perem discutir sobre el fons de
la qüestió amb els nous repre-
sentants municipals”, afegeix

Itxaso.  De fet, la plataforma ja
ha tingut l’oportunitat de parlar
amb el nou regidor, Agustí Co-
lom. Va ser el passat 30 de juny,
durant una trobada de la qual
“en va sortir el pacte de comen-
çar a tractar la qüestió després
de l’estiu, ja que no és un tema
tan urgent com el de la gestió de

l’impacte del turisme”, argu-
menta Itxaso.

D’altra banda, fonts del Dis-
tricte s’han limitat a assegurar a
aquesta publicació que “aquest
és un dels temes que el nou go-
vern municipal té sobre la tau-
la per estudiar quines són les se-
ves possibilitats reals”.

Els veïns van dir què volen a l’antic cinema. Foto: @SFamiliaEnComu)

Recuperem el Niza torna a exigir
que no es faci el Mercadona

» La plataforma organitza una convocatòria per celebrar el primer
aniversari de l’inici de les protestes i espera canvis amb el nou govern

Exigim Espais demana de nou
l’obertura de Transformadors
PROTESTA4Els responsables
de la campanya Exigim Espais
han organitzat per diumenge
que ve un acte de protesta per
“exigir l’obertura de Transfor-
madors”, un equipament mu-
nicipal del Fort Pienc que havia
acollit la seu del Consell de la Jo-
ventut de Barcelona, i que està
buit des de fa set anys. 

L’acte començarà a les sis de
la tarda amb una taula rodona
sobre l'autogestió d'equipa-
ments, on hi haurà la presència
de representants d'altres expe-
riències veïnals que aquesta

plataforma considera veu com a
referents, com ara Can Batlló o
la Flor de Maig. Més tard, a dos
quarts de nou del vespre, es
farà la lectura del manifest amb
les reclamacions de la plata-
forma. Per acabar es farà un so-
par popular i un concert a càrrec
del Pony Pisador.

Exigim espais va ser impul-
sada fa més d’un any per sis
col·lectius del Fort Pienc per de-
nunciar “la manca d’espais i
equipaments i de restricció de
l’ús de l’espai públic que patei-
xen les entitats del barri”.

CULTURA4Ja està en marxa
un dels clàssics d’estiu del dis-
tricte. El cicle ‘Un estiu a la
fresca’ va arrencar el passat dia
dos de juliol i fins al pròxim dia
23 programa en els diferents
centres cívics del districte una
àmplia oferta d’activitats pen-
sades per gaudir de la cultura a
prop de casa.

La gran novetat d’enguany
va ser l’acte d’inauguració del
passat dia dos, que va servir per-
què la façana del centre cívic

Cotxeres Borrell fos l’escenari
d’un mapping audiovisual cre-
at pel col·lectiu MAV. Es tracta
d’un espectacle on es va repre-
sentar el Paral·lel com a espai i
barri popular de la ciutat i la
seva transformació durant l’úl-
tim quart de segle.

L’endemà el Golferichs va
acollir el concert de la Mataró
Rumba All Stars Quartet, men-
tre que divendres passat va ser
el torn de la Cobla Catalana
dels Sons Especials. Pel que fa

al Centre Cívic La Sagrada Fa-
mília, dimarts passat va ser la
seu del concert de C’est Si Bon,
una banda que evoca els inicis
del swing. Avui el mateix centre
cívic donarà la benvinguda a Jo-
ana Serrat, la cantant i compo-
sitora de Vic  que amb el seu es-
til recorda el folk i rock ameri-
cà més genuï. 

D’altra banda, avui qui vul-
gui també podrà gaudir del con-
cert de la Orquesta Ilegal de Bar-
celona al Centre Cívic Urgell.

Accident | Bolca un taxi a Consell de Cent amb Castillejos
Un taxi va bolcar el dia dos d’aquest mes a l’altura del carrer Consell de Cent amb

Castillejos després de patir un accident en el qual també es va veure involucrat 
un cotxe camuflat de la Guàrdia Urbana. Tot i l’espectacularitat de l’accident, el 

taxista només va patir un fort cop al pit i els policies molèsties a les cervicals.  

Redacció
EIXAMPLE

La campanya Exigim Espais va néixer fa més d’un any. Foto: Arran Fort Pienc

En marxa ‘L’estiu a la fresca’

Joana Serrat actuarà avui al Centre Cívic Sagrada Família. Foto: Facebook



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
7 | líniaeixample.cat14 juliol 2015



| 8
Eixamplelíniaeixample.cat 14 juliol 2015

L’Escola dels Encants posa el
punt final a 6 anys de barracons
ENSENYAMENT4L’inici del curs
2015-2016 suposarà una gran
novetat per a l’escola dels En-
cants, ja que després de sis anys
el centre podrà deixar enrere els
mòduls que ha ocupat des que
es va crear i traslladar-se dues
travessies més amunt, a Carta-
gena amb Consell de Cent,  d’on
és ara.

L’edifici nou que s’estrenarà
el pròxim mes de setembre  té
cinc plantes, fa més de 4.000
metres quadrats i tindrà un cost
de sis milions d’euros. El centre
és una escola d’educació infan-
til i primària i el nou edifici, re-

collit al Compromís per les Glò-
ries signat el 2007, és un dels
equipaments més reivindicats
pels veïns de la zona.

El model educatiu que im-
pulsa l’escola s’aparta de la con-
vencionalitat d’altres centres,
ja que en lloc de dividir-se per
aules ho fa per ambients i s’es-
tructura en tres comunitats d’a-
lumnes per grups d’edat. Els es-
tudiants són els encarregats
d’autogestionar-se el seu temps
i tenen la possibilitat de prendre
decisions a través d’assemblees
i votacions. També poden cir-
cular lliurement per l’escola. 

L’escola Els Salesians Rocafort
del barri de Sant Antoni va tan-
car a finals de juny els actes de ce-
lebració del seu 125è aniversari
després d’haver-los començat
l’octubre de l’any passat.

Actualment el centre té més
de 700 alumnes i s’hi imparteix
des de P3 a batxillerat i també
aplega un centre juvenil, dos
grups de teatre, el Club Esportiu

Bosco Rocafort i la Coral Xara-
gall, tots amb molta presència al
barri. 

L’escola es va fundar el 1890
i durant els seus inicis només te-
nia un pati, unes aules i una ca-
pella. Amb els anys, els seus
propietaris van anar comprant
terrenys i van ampliar l’edifici.
Actualment, és un centre de
grans dimensions on han estu-
diat diverses generacions de
veïns del barri però al llarg de la
seva història ha viscut moments
de tots colors. L’any 1909, durant
la Setmana Tràgica, la capella va

ser cremada i durant la Guerra
Civil també van quedar malme-
sos altres espais del centre. Tot i
aquestes dificultats, l’escola s’ha
mantingut oberta des del dia del
seu naixement.

EL FUNDADOR 
El fundador de l’orde dels sale-
sians va ser Joan Bosco, que va
fundar la congregació a mitjan
segle XIX. Aquest clergue italià
havia iniciat una tasca de for-
mació amb joves a la ciutat de
Torí i es va importar aquest mo-
del a Barcelona.

Els Salesians Rocafort es van fundar el 1890. Foto: Google Maps

Els Salesians Rocafort tanquen la
celebració del seu 125è aniversari

Redacció
SANT ANTONI

Imatge del nou edifici un cop estigui acabat. Foto: Escola Encants
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Ja fa algunes setmanes que les
classes han acabat, però molts
dels patis escolars de la ciutat
continuen plens de vida.

Un estiu més, l’Ajuntament
ha impulsat l’obertura d’aquests
recintes, que formen part de la
xarxa Pati Escolar Obert al Ba-
rri. Aquesta oferta es comple-
menta amb la projecció de dife-
rents pel·lícules pensades per a
ser gaudides en família en un ci-
cle que porta per títol Cinema a
la fresca, Temps en família, i que
enguany celebra la seva segona
edició.

SETZE PATIS OBERTS
Repartits pels deu districtes de la
ciutat, 16 patis escolars estaran
oberts durant tot el mes de juliol,
fins al dia 31. De fet, aquests es-
pais ja han estat funcionant des
del passat 22 de juny.

Es tracta de l’Institut Pau
Claris de Ciutat Vella, de l’Esco-

la Ramon Llull de l’Eixample, de
les escoles Lluís Vives i Enric
Granados de Sants-Montjuïc,
l’Institut Ausiàs March de les
Corts, l’Institut Menéndez i Pe-
layo de Sarrià-Sant Gervasi, l’Es-
cola La Sedeta de Gràcia, les
escoles Pau Casals i Font d’en
Fargas d’Horta-Guinardó, les
escoles Antaviana, Tomàs Moro

i El Turó de Nou Barris, les es-
coles Pompeu Fabra i Bernat
de Boïl de Sant Andreu i les es-
coles Miralletes i Bogatell de
Sant Martí.

Durant tots els dies de la
setmana, aquests recintes se-
ran espais d’ús públic, i organit-
zaran activitats educatives fa-
miliars, esportives, culturals, ar-

tístiques i maletes pedagògi-
ques, pensades per infants, joves
i les seves famílies. A més, les es-
coles Lluís Vives i Bernat de
Boïl obriran les seves portes
també durant el mes d’agost.
Per consultar tots els horaris:
[bcn.cat/portal/site/TempsBarri].

Durant l’estiu són accessibles
aquests 16, però la xarxa la for-
men un total de 70 patis, que du-
rant el curs 2014-2015 han fet
servir més de 230.000 usuaris. 

CINEMA PER A TOTS ELS PÚBLICS
L’oferta lúdica i cultural tindrà el
seu acompanyament amb la pro-
jecció de 16 pel·lícules pensades
per gaudir-les en família. Aques-
tes sessions de cinema es faran en
diferents dies del mes, i acabaran
també el 31 de juliol. La Funda-
ció Jaume Bofill col·labora en l’or-
ganització d’aquestes projeccions.

Entre els títols que el públic
podrà gaudir hi ha clàssics d’ani-
mació com El viaje de Chihiro o
Up i Wall-E, de Disney, però
també es projectaran títols amb
actors humans, com Matilda o
Cobardes, de Corbacho i Cruz.

El millor cinema, als patis escolars
» Setze recintes d’oci de diferents escoles de la ciutat organitzen activitats durant el mes de juliol
» Clàssics del cinema d’animació i títols emblemàtics per a tothom es projectaran a les nits d’estiu

Els patis escolars no descansen durant el mes de juliol, i s’hi podran fer activitats esportives i veure pel·lícules. Fotos: IES Pau Claris i IMDb 

‘Matilda’, ‘Wall·E’ o
‘El viaje de Chihiro’
es projectaran als

patis escolars

Redacció
BARCELONA

Màgia Disney al districte

L’EIXAMPLE4El passat diven-
dres 3, l’escola Ramon Llull es va
convertir en una sala de cinema
per projectar un dels darrers
èxits que han arribat de la mà de
Disney i Pixar, Up.

La pel·lícula, estrenada el
2009, creua les històries de Carl
Fredicksen, un ancià vidu amb
un caràcter molt agre, i de Rus-

sell, un jove explorador de vuit
anys. 

Fredicksen vol viatjar als salts
d’aigua Paradís de Sudamèrica,
per complir una promesa que li
havia fet a Ellie, la seva dona. Per
fer-ho, lliga molts globus al sos-
tre de casa seva. Ja a l’aire, l’ho-
me s’adona que no està sol. En
Russell l’acompanya.
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Després dels bons resultats de
l’edició de 2014 i de la primera
fase d’aquest any, el Consorci de
l’Habitatge de Barcelona ha
anunciat que amplia la convo-
catòria de l’any 2015 per a la con-
cessió de subvencions per a la re-
habilitació d’habitatge a la ciutat.

Un cop el Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya (DOGC)
i el Butlletí Oficial de la Provín-
cia de Barcelona (BOPB) facin
públics tots els canvis de la con-
vocatòria que aprovi la Comis-
sió Permanent del Consorci, es
comptarà amb un pressupost to-
tal de 36,8 milions d’euros, dels
quals l’Ajuntament n’aportarà el
71% i la Generalitat el 29% res-
tant. Es calcula que se’n po-
drien beneficiar uns 44.000 ha-
bitatges.

D’aquesta xifra, gairebé 24,9
milions d’euros es destinaran a
la rehabilitació dels habitatges de
la ciutat. L’accessibilitat, la mi-

llora energètica o la rehabilitació
de les zones comunes o de les fa-
çanes són algunes de les millo-
res que solen necessitar els edi-
ficis que la sol·liciten.

A més, a banda d’aquesta
convocatòria general, s’han am-
pliat els ajuts destinats a zones

considerades d’especial interès,
que comptaran amb els 12 mi-
lions restants. Aquests diners es
faran servir per solucionar les di-
ferents patologies estructurals
que pateixen els habitatges amb
el pas del temps, i també es fa-
ran servir per garantir la seva
qualitat constructiva i les con-
dicions d’accessibilitat dels ba-
rris de Canyelles, a Nou Barris,

i al sud-oest del Besòs, al dis-
tricte de Sant Martí.

CANVI EN UNA LÍNIA D’AJUTS
Després dels acords pressupos-
taris pactats amb el PSC, el Con-
sorci de l’Habitatge ha aprovat
una modificació de la convoca-
tòria d’ajuts per a aquest any, en
la que es preveu dotar amb 2 mi-
lions d’euros la línia d’ajuts per a
l’obtenció de l’Informe Tècnic
de l’Edifici (ITE) per a totes les co-
munitats que ho demanin. 

A més, aquest reconeixement
haurà d’anar acompanyat del
certificat energètic de l’edifici i del
certitificat d’acessibilitat per com-
plir les diferents normatives, tant
autonòmiques com estatals.

Els edificis que hagin dema-
nat ajut a la rehabilitació tin-
dran subvencionat el 100% del
cost de redacció de l’ITE i dels dos
certificats, mentre que els edifi-
cis que no hagin sol·licitat acollir-
se al programa d’ajuts rebran un
80% del preu dels tràmits. En
aquest darrer cas hi podran entrar
fins i tot edificis situats en polí-
gons contruïts entre 1950 i 1970.

Segona joventut per als edificis
» El Consorci de l’Habitatge amplia la convocatòria de 2015 d’ajuts per a la rehabilitació d’edificis
» El pressupost total serà d’uns 37 milions d’euros, que podrien beneficiar uns 44.000 habitatges

HABITATGE4 Per tal de trami-
tar la sol·licititud per rebre les
subvencions cal dirigir-se al
portal web del Consorci de
l’Habitatge [www.consorciha-
bitatgebcn.cat]. 

També s’ofereix atenció diri-
gida a professionals del sector a
l’Institut Municipal del Paisatge

Urbà i la Qualitat de Vida
[http://w110.bcn.cat/portal/site
/PaisatgeUrba].

L’ajut per a la redacció de l’I-
TE es podrà sol·licitar a les Ofi-
cines de l’Habitatge del Consor-
ci, emplenant una sol·licitud i
aportant com a document l’acord
pres per la comunitat de veïns.

Assessorament a la xarxa

Després dels bons resultats de l’edició de 2014, l’Ajuntament ha tornat a impulsar la campanya de rehabilitació. Fotos: Ajuntament i arxiu

L’accessibilitat,
l’eficiència energètica
o les zones comunes,

eixos de millora 
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Barcelona va acomiadar el pas-
sat 30 de juny una de les seves
botigues més especials. Es trac-
ta de Vinçon, un establiment
dedicat al disseny i als productes
de la llar del Passeig de Gràcia.
La família Amat, propietària
d’un negoci que va obrir l’any
1941, va prendre aquesta decisió
a causa de la caiguda de les ven-
des que patia la marca des del
2008, una situació que “fa in-
viable continuar”, segons van
reconèixer des de Vinçon.

Segons indiquen des de la bo-
tiga, la decisió de tancar va venir
precedida “d’una profunda anà-
lisi” en el qual s’han valorat di-
verses alternatives com ara “la
reducció de la superfície de ven-
da o bé la seva reubicació en un
altre espai de la ciutat”, dues so-

lucions que “comportaven una
important reducció” de l’estruc-
tura i del personal.  

Una altra de les causes que
ha provocat el tancament de la
botiga sembla haver estat el can-
vi de clientela que ha experi-
mentat Vinçon. “Actualment
moltes de les vendes les fèiem a
turistes”, asseguren des de la
botiga, que per tal d’adaptar-se

al nou panorama hauria d’haver
canviat “moltíssim la col·lecció
de productes”. 

Vinçon va néixer l’any 1941
de la mà de la família Amat, i ac-
tualment era gestionada per la
segona i tercera generació d’a-
questa família. En total, 74 anys
de vida que van arribar a la seva
fi amb un acte emotiu amb tre-
balladors, propietaris i amics. 

La històrica botiga de disseny
Vinçon tanca les seves portes
» Els propietaris ho atribueixen a la caiguda de les vendes del 

negoci en els últims anys i asseguren que “és inviable continuar” 

Dos mercats del districte
cobraran les bosses de plàstic

SOSTENIBILITAT4Els mercats
de Sant Antoni i de la Concepció
cobraran les bosses de plàstic a
partir del 15 de setembre. Aques-
ta iniciativa, que s’emmarca en la
campanya Mercats Verds, lliures
de bosses de plàstic té com a ob-
jectiu reduir-ne l’ús per “preser-
var el medi ambient”.

Aquests dos mercats s’afe-
geixen, conjuntament amb altres
onze mercats municipals, a una
campanya que es va presentar el
passat divendres tres de juliol al
Mercat de la Concepció, coinci-
dint amb el Dia Internacional
Lliure de Bosses. A l’acte, presi-
dit pel regidor d’Ocupació, Em-
presa i Turisme i president de

Mercats de Barcelona, Agustí
Colom, es van presentar les me-
sures previstes en el marc d’a-
questa campanya per tal de pro-
curar una reducció en la utilit-
zació de bosses de plàstic d’un sol
ús. Colom va destacar que amb
aquesta mesura s’avancen a la
directiva europea que estableix
el cobrament de les bosses de
plàstic, una decisió que suposa
“un pas positiu que ajudarà a mi-
llorar un problema molt impor-
tant com és la gestió de residus”. 

Les bosses de plàstic d’un sol
ús poden romandre segles a l’e-
cosistema, i segons els especia-
listes són productes que conte-
nen additius altament tòxics. 

La Fundació BCN Comerç 
crea el  Defensor del Client

CONSUM4Solucionar els con-
flictes que hi puguin haver entre
botiguers i clients sense haver de
recórrer a instàncies superiors.
Aquest és el principal objectiu de
la nova figura que ha creat la
Fundació Barcelona Comerç: el
Defensor del Client. 

Aquest càrrec l’ostentarà Luis
Miguel Álvarez, antic director de
l’oficina municipal d’Informació
al Consumidor de l’Ajuntament
entre 1993 i 2012. 

La nova figura garanteix, se-
gons la Fundació, que qualsevol
problemàtica sigui atesa en no
més de tres dies i que tingui una
proposta de resolució abans d’un
mes –que és el període que mar-
ca la normativa de consum–. 

L’objectiu de la creació del
Defensor del Client és “donar su-
port a la implantació d’una cul-
tura orientada a la satisfacció de
comerciants i clients”, expliquen
des de la Fundació.  

Miquel Ortega, nou
comissionat de Comerç

NOMENAMENT4El govern mu-
nicipal ha anomenat Miquel Or-
tega nou comissionat de Co-
merç, Consum i Mercats. El no-
menament d’Ortega es va fer fa
pocs dies, conjuntament amb
uns altres quatre –els de Cultu-
ra, Estudis Estratègics, Salut i
Economia Cooperativa–.

Ortega és llicenciat i màster
en física, i actualment és inves-
tigador vinculat a la Universitat
Autònoma de Barcelona (UAB). 

A més, és fundador d’una
consultoria ambiental i d’un cen-
tre de recerca privat en l’àmbit de
les ciències ambientals. És tam-
bé autor de diverses publica-
cions, conferències i articles en
revistes especialitzades en eco-
nomia i medi ambient.  

Ortega afrontarà, entre altres,
el repte dels horaris comercials
i l’impuls del sector a la ciutat. El
comissionat de Comerç dependrà
de la primera tinença d’alcaldia. 

Redacció
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Presentació de la campanya al Mercat de la Concepció. Foto: Ajuntament

Campanya | Més de 3.500 escolars aprenen hàbits saludables als mercats
El programa educatiu Mengem sa, mengem de mercat, que va arrencar a principis de l’estiu passat i que
impulsa l’Institut Municipal de Mercats i la Fundació FC Barcelona, ha assolit en aquesta primera edició

una participació que supera els 3.500 alumnes de 62 escoles barcelonines i sis d’altres municipis propers.
Aquesta campanya vol conscienciar els joves sobre la importància d’una alimentació saludable.

Vinçon va abaixar la persiana el passat 30 de juny. Foto: Vinçon
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línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

40.100
10.025

Total 370.700

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
40.100

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

370.700 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

El consistori va anunciar ahir
que Marta Carranza serà la nova
comissionada d’Esports de Bar-
celona. Aquest càrrec depen-
drà de la tercera tinença d’al-
caldia, l’Àrea de Drets de la Ciu-
tadania, Participació i Trans-
parència.

Carranza, nascuda l’any 1955
a Barcelona, és llicenciada en
ciències de l’activitat física i l’es-
port i en psicologia infantil per
la Universitat de Barcelona. A
més, és funcionària de l’Ajun-
tament des del 1981, on ha des-
envolupat diferents càrrecs sem-
pre relacionats amb la promoció
de l’activitat física i l’esport. Ac-
tualment era adjunta a la Ge-
rència de l’Institut Barcelona
Esports.   

Carranza és també màster en
gestió d’organitzacions d’esde-
veniments i va ser professora as-
sociada de la Universitat Autò-

noma de Barcelona (UAB) del
1990 al 1995, i també a la Uni-
versitat de Barcelona dels anys
1995 al 2009. 

Per altra banda, del 2008 al
2012 Carranza va treballar com
a subdirectora general de Pro-
moció Esportiva i Esport Para-
límpic al Consell Superior d’Es-

ports del govern espanyol. Amb
aquesta designació, el govern
municipal ha completat la seva
estructura per afrontar la le-
gislatura. 

El nomenament de Carran-
za ha estat acompanyat del d’E-
va Herrero, que serà la nova co-
missionada d’Ecologia. 

Carranza és funcionària de l’Ajuntament des del 1981. Foto: Arxiu

Marta Carranza, nomenada
nova comissionada d’Esports

SOLIDARITAT4Un total de 628
piscines de tot Catalunya –sis
d’elles a l’Eixample– van acollir
aquest diumenge passat una
nova edició del Mulla’t per l’es-
clerosi múltiple, una campanya
solidària que posa en marxa la
Fundació d’Esclerosi Múltiple
(FEM) per lluitar contra una
malaltia que afecta a prop de
7.000 catalans. Finalment,
72.000 persones van participar
i es van recollir 303.000 euros de
beneficis que aniran a parar als
serveis de neurorehabilitació de
la FEM i a la inserció laboral de
les persones afectades. 

L’acte central es va celebrar
al DIR Diagonal, on van ser pre-
sents personalitats com Artur
Mas, president de la Generalitat;
el conseller de Salut, Boi Ruiz; al-
guns dels candidats a la presi-
dència del FC Barcelona i perio-
distes esportius com Àlex Cas-
tells o Cristina Cubero. 

Enguany s’ha arribat a la
22a edició d’una festa que, un
any més, ha superat totes les ex-
pectatives. 

Sis piscines 
de l’Eixample 
al Mulla’t 2015

Obertes les
inscripcions 
per al Correbarri

ATLETISME4La quarta edició
del Correbarri es disputarà el
pròxim 4 d’octubre, i les ins-
cripcions per poder participar-hi
ja estan obertes. 

El Correbarri és una cursa de
10 quilòmetres per diferents ca-
rrers de la ciutat on competeixen
els 10 districtes de la ciutat. Des
que va començar la prova, l’any
2012, no hi ha hagut cap altre
guanyador diferent de Sant Mar-
tí, que amb tres ‘orelludes’ –que
és com es coneix a la copa del Co-
rrebarru– lidera en solitari el pal-
marès de la competició. 

El Correbarri és una prova
organitzada per l’Atlètic-Barce-
loneta i Gaudim Sports. 

Festa | L’Activa’t als parcs s’acomiada de la temporada
Els jardins de la Indústria van acollir dijous passat un acte de comiat de la temporada

on van participar prop de 400 persones, la majoria d’elles usuàries d’aquest programa
d’exercici a l’aire lliure que convida tothom –i en especial als majors de 40 anys– a
sortir al carrer a fer exercici físic  amb activitats dirigides a setze punts de la ciutat. 

Redacció
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AGENDA MENSUAL
TOTS ELS DIJOUS DE JULIOL
21:30 Un espectacle de música i llum que

il·lumina les Glòries durant els dijous del mes
de juliol, al costat del Museu del Disseny.

DIJOUS 16 DE JULIOL
20:00 Taller Focusing, a càrrec de Natalia Pomar,

i que ajudarà els participants a tenir auto-
consciència emocional i física per controlar
les emocions i el mateix cos. / Centre cultu-
ral Teresa Pàmies. 

DEL 27 AL 31 DE JULIOL
Tot el dia Curs d’iniciació al Gamelan de Bali,

un conjunt instrumental autòcton d’aquella
illa d’Indonèsia i format en gran part per ins-
truments de percussió de bronze forjat i
que es toca en grup. / Auditori.  

FINS AL 26 DE JULIOL
Matí-Tarda Patrim 2014. Exposició que recull

una selecció d’obres dels estudiants d’últim
curs de Belles Arts de la Universitat de Bar-
celona. / Fundació Privada Vila Casas. 

FINS AL 28 DE SETEMBRE
Matí-Tarda La memòria de Prats de Molló, a les

Glòries. La plaça esdevindrà un espai expo-
sitiu sobre aquest poble del Vallespir marcat
per la seva condició de zona de frontera que
ha viscut grans esdeveniments històrics. / Es-
pai Expositiu del Meridià. 

FINS AL 23 DE JULIOL
Dm. i dj. a les 17:00Taller de música en família,

a càrrec de Júlia Pérez, on es compartiran can-
çons, dites, danses, pessigolles i rialles amb
la canalla. / Centre cívic Cotxeres Borell. 

FINS AL 24 DE JULIOL
Dm. i dv. a les 11:00 Taller de música, art, dan-

sa i moviment a càrrec de la professora Ana
Francesca Salcedo. Dibuixar cançons, expe-
rimentar textures i desenvolupar habilitats
espacials / Centre cultural Teresa Pàmies. 

DILLUNS 20 DE JULIOL
10:00-11:00 Activitats de tai txi i txi kung en

el marc del programa de foment de l’activi-
tat física Activa’t als parcs. / Parc de Joan Miró.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La botiga de l’FNAC del Triangle con-
vida als més petits a gaudir dels jocs
de taula tradicionals. Hi haurà jocs per
a tots els gustos i també per als adults. 

Taller de jocs
de taula de sempre

Fins al 28 de juliol a les 18:00

Amb aquest taller s’ensenyaran les prin-
cipals novetats i el funcionament del
nou sistema operatiu de Microsoft, el
Windows 10. / Botiga FNAC El Triangle.

Xerrada sobre
Windows 10

Dimecres 29 de juliol a les 19:00

El cicle de música clàssica va comen-
çar a finals del mes passat i clourà dis-
sabte amb un recital líric de Beatrice
Jiménez, soprano; Albert Deprius, te-
nor, i Lorién Santana, a l’orgue. / Pa-
rròquia de la Puríssima Concepció. 

Música a escena
a la Concepció

Ds. 18 de juliol a les 19:00

Fer estiraments és una pràctica que aju-
da a no fer-se mal fent esports. Cal fer-
los abans i després de l’exercici. Taller
a càrrec de Mireia Torrent. / Centre cí-
vic Casa Golferichs. 

Taller
d’estiraments

Dl. i dc. fins al 22 de juliol
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